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Protokół Nr IX/2011 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 26 maja 2011 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Informacja możliwości montażu instalacji solarnych. 

5. Dyskusja na temat sprawozdań finansowych i opinii w tym zakresie Wójta Gminy 

Sitno za 2010 rok. 

6. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem     

Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2010 rok. 

- w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno za 2010 rok, 

- w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2011 rok, 

- w sprawie określenia trybu konsultacji dotyczącej utworzenia sołectwa „ Jarosławiec Dolny”,  

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno w zakresie lokalizacji elektrowni wiatrowej na 

gruntach położonych w miejscowości Janówka, Horyszów Polski i Horyszów-Stara Kolonia.  

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

8. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

9. Sprawy różne. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Pawlicha Bogdan 

12. Stefańczuk Zbigniew 

13. Szajnoga Marek 

14. Tarkot Alina 

15. Tukiendorf Edward 
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Ad 1 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad IX Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 

Jolantę Hryciuk, Panią kierownik GOPS Barbarę Tor, Radnego Powiatu Zamojskiego 

Pana Krzysztofa Gałaszkiewicza, przedstawicieli firmy instalacji solarnych LUKS 

KOLOR oraz przybyłych na obrady sesji sołtysów, a także Przewodniczącego Rady 

Osiedla Pana Andrzeja Kitkę. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 8
00

 i trwały do godz. 16
00

. 

 

 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

        Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził,                     

że w obradach uczestniczy 15 Radnych co stanowi pełne quorum potrzebne                   

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając czy             

są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli porządek obrad jednogłośnie                           

w głosowaniu jawnym. 

Pan Przewodniczący poinformował, że przedstawiciele firmy instalacji solarnych 

będą najprawdopodobniej na godz.12, w związku z tym zaproponował przejście do 

punktu następnego dyskusji na temat sprawozdań finansowych Pana Wójta za rok 

2010, jak również udzielenie bądź nie udzielenie absolutorium Wójtowi. 

 

 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Mazurek Janusz i Antoni 

Gazda. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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Ad. 4 

Informacja możliwości montażu instalacji solarnych 

 

Prezentacje wykonania instalacji solarnych przeprowadziła Pani Parol Aneta z firmy 

LUKSKOLOR. 

Kwota dofinansowania to 45%. 

Pan Borowiec zapytał o koszt systemu. 

Pani Parol odpowiedziała, że koszt wykonania instalacji podstawowej to kwota  

14-14,5 tyś. Zł. 

Pan Wójt zaproponował aby sołtysi rozeznali się w terenie kto byłby zainteresowany 

montażem solarów. 

Pan Sekretarz poinformował, że mamy już 620 ankiet deklarujących chęć wykonania 

solarów.  

Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.    

 

 

Ad.5 

Dyskusja na temat sprawozdań finansowych i opinii w tym zakresie Wójta 

Gminy Sitno za 2010 rok. 

 

Pani Skarbnik Jolanta Hryciuk przedstawiła sprawozdanie finansowe z wykonania 

budżetu za rok 2010. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję i zadawanie pytań. 

W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań Przewodniczący zaproponował przejście 

do następnego punktu-podjęcia uchwał. 

Przewodniczący Edward Tukiendorf poinformował, że pierwsza uchwała jest  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2010 rok. 

Pan Przewodniczący poprosił Komisje rewizyjną o zabranie głosu w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Mazurek poinformował, że nie ma 

potrzeby odczytywania sprawozdania gdyż wszyscy Radni otrzymali ksera  

i zaproponował odczytanie tylko uchwały. 

 

 

Ad. 6 

Podjecie Uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 13 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr IX/50/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem     

Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2010 rok. 
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Pan Bogdan Pawlicha zapytał gdzie jest opinia Komisji Budżetu i Komisji 

Rewizyjnej z wykonania budżetu stwierdził, że budżet na ten rok został zatwierdzony 

bez Komisji Budżetu, a teraz chcemy zatwierdzić wykonanie budżetu za rok 2010 

także bez opinii Komisji Budżetu. 

Pan Przewodniczący poinformował, że rozmawiamy o roku 2010 i jednocześnie 

poprosił o zapytanie Komisji Budżetowej czy rzeczywiście nie ma opinii Komisji 

Budżetu. 

Pan Pawlicha zapytał gdzie jest opinia Komisji Budżetu, co zostało wykonane, a co 

nie, nadmienił że Komisja powinna to odczytać i zaopiniować. 

Pan Przewodniczący powiedział, że: „Mają Państwo wszystkie dokumenty przed 

sobą”.  

Pan Pawlicha powiedział, że nie mają opinii Komisji Budżetu. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w Ustawie o finansach publicznych nigdzie nie jest 

zawarte, że jest potrzebna opinia Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego  

z wykonania budżetu. 

Ponadto Pan Sekretarz wyjaśnił, że 30 marca Rada Gminy otrzymała sprawozdanie 

finansowe, później Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę o udzielenie absolutorium, 

również opina Regionalnej Izby Obrachunkowej była bez zastrzeżeń. 

Pan Sekretarz poinformował, że w sumie mamy dwie opinie z RIO do sprawozdania 

opisowego i do sprawozdania końcowego. 

Pan Sekretarz stwierdził, że na przyszły rok owszem będą zmiany będzie inaczej 

konstruowany temat i inne sprawozdanie będzie, ale za 2010 rok jest tak i inaczej nie 

będzie, a jak ktoś był radnym i podważa teraz to co robił to znaczy że coś jest nie tak. 

Pan Pawlicha powiedział, że pytanie było kierowane do Przewodniczącego, a nie do 

Pana Sekretarza i powinien odpowiedzieć ten do kogo było kierowane pytanie. 

Ponadto powiedział, że ma prawo wiedzieć co nie zostało wykonane w tym budżecie. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że zostało wykonane to wszystko co było planowane dlatego 

też sytuacja finansowa jest taka, a nie inna. 

Ponadto Sekretarz stwierdził, że gdyby plan nie został wykonany to RIO inaczej by 

podchodziło do tematu, wyjaśnił jednocześnie że „od tego statutową sprawą jest 

Regionalna Izba Obrachunkowa i Komisja Rewizyjna Gminy, która pracowała  

i analizował wszystkie za i przeciw”. 

Pan Pawlicha, w związku z tym zapytał, co zostało nie wykonane z tamtego budżetu. 

Ponadto Pan Pawlicha stwierdził, że miała być wykonana sala teleinformatyczna  

w Cześnikach, która została zawarta w budżecie Gminy na rok 2010, a następnie 

zapytał czy jest jakakolwiek wzmianka, że nie zostało to wykonane. 

Pan Pawlicha  zadaje pytanie dotyczące działu transport ze sprawozdania pytając jak 

to się dzieje, że w jednym miejscu chodniki są robione za 100,00zł, a w innym za 

158,00zł.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Centrum teleinformatyczne jest ze środków RPO i został 

złożony w ramach powiatu zamojskiego, jednocześnie nadmienił, iż w ubiegłym roku 

odbył się pierwszy przetarg jednak inwestor Lider projektu Gmina Łabunie nie 

dopilnowała spraw związanych z projektem, a mianowicie wniosek złożony do 

Urzędu Marszałkowskiego konkretnie specyfikacja była niespójna ze specyfikacją 

przetargową, co spowodowało unieważnieniem przetargu. 
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Ponadto Pan Sekretarz powiedział, że dopiero w tą środę odbył się kolejny przetarg  

i ma nadzieję, iż będzie on już skuteczny. Mówiąc, że wartość zadania to ponad 

3miliony zł i zapewniając, że projekt nie przepadnie tym bardziej, iż został on 

ogłoszony w prasie, dlatego też Centrum teleinformatyczne będzie realizowane  

w tym roku. 

Następnie Pan Sekretarz wyjaśnił, że wykonanie chodnika w Czołkach na 

krawężniku drogowym gdzie teren jest inny, niż w terenie utwardzonym w miejscu 

gdzie obrzeże kosztuje 6,00zł, natomiast w innych przypadkach 30,00zł, dlatego też 

stąd ta różnica w cenach. 

Ponadto powiedział , że jak trzeba kosztorysy to dostarczy. 

Pan Wójt stwierdził, że informacje odnośnie procedury absolutoryjnej były 

przekazywane na bieżąco. 

Pan Wójt wyjaśnił, że budżet z 2010 roku jest w miarę możliwości sfinalizowany, 

aczkolwiek niektóre tematy się przesunęły jak: informatyzacja, projekt na 

Stanisławkę z PROW, jednak większość został zrealizowana. 

Ponadto Pan Wójt poinformował, że został złożony protest do Urzędu 

Marszałkowskiego w związku z umieszczeniem  projektu pn.: „Zwiększenie 

atrakcyjności turystycznej Gminy Sitno poprzez budowę Centrum Turystyczno 

Rekreacyjnego oraz Edukacji Ekologicznej w Cześnikach” na liście rezerwowej  

o dofinansowanie.  

Pan Przewodniczący poprosił o kolejne pytania. 

Pan Andrzej Juszczak poinformował, że absolutorium poszło szybko ponieważ 

zostali poproszeni w przed dzień wysłania tej uchwały do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i oparli się oni tylko na ogólnych danych liczbowych. 

Ponadto Pan Juszczak poprosił, aby na przyszłoś byli informowani wcześniej, 

nadmieniając iż Pan Sekretarz powiedział, że wynikło to ze zmiany przepisów. 

Pan Juszczak poinformował, że po przeanalizowaniu sprawozdania opisowego  

z marca wydaje mu się iż są błędy i zadał pytanie czy Regionalna Izba 

Obrachunkowa  znalazła jakieś błędy czy nie. 

Pan Wójt wyjaśnił ,że nie było żadnych zastrzeżeń z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

Pan Juszczak podał przykład ze sprawozdania opisowego z marca w rozdziale 

„Zwalczanie narkomani”, gdzie jest podana kwota 4700,00zł, natomiast wchodzą w 

to dwa składniki: zakup materiałów- 5tyś.zł (jednak zauważył, że jest to tylko plan 

wykonany w 78%) i Zakup usług pozostałych- 4700,00zł. 

Ponadto Pan Juszczak stwierdził, że jest to trochę mało kiedy można był 

spożytkować te pieniądze w pełnej kwocie. 

Następnie Pan Juszczak powiedział, że w rozdziale „Przeciwdziałanie alkoholizmowi 

po zsumowaniu wszystkich paragrafów wchodzących w skład tego rozdziału 

wychodzi inna kwoto niż jest podana w sprawozdaniu w miejscu podsumowania, 

zadając jednocześnie pytanie czy to jest pomyłka w druku.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, ze sprawa narkomani i alkoholowa jest różnie rozpatrywana 

przez RIO, ponieważ są to środki, które przechodzą na następny rok. 

Ponadto poinformował, że błąd ten zostanie sprawdzony. 
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Następnie Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf zapytał czy ktoś ma jeszcze 

jakieś uwagi. 

Pan Juszczak dodał, że kolega Bogdan Pawlicha prosił o analizę budżetu pod kontem 

wykonania zadań i wyjaśnił, iż Komisja Rewizyjna ustosunkował się tylko do tej 

części opisowej dot. samych wyliczeń a nie do zadań. 

Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf poprosił o wyjaśnię w tym zakresie Pana 

Wójta bądź Sekretarza. 

Pan Jerzy Mazurek zwrócił uwagę, że na szkoleniu z RIO które odbyło się na sesji 

kwietniowej Pani przeprowadzająca szkolenie zwróciła uwagę aby na koniec 

sprawozdania przy wpisywaniu danych dobrzej je sprawdzić tak aby się zgadzały 

przy przekazywaniu do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf poprosił ponownie o informację Pana 

Sekretarza bądź Pana Wójta. 

Pan Sekretarz powiedział, iż mówił już jakie zadania zostały wykonane i są to 

zadania wszystkie, o których wie Rada.  

Pan Wójt zabrała głos i wyjaśnił, że jeżeli jest potrzeba to przedstawi zadania 

dotyczące spraw: 

- budowy,  

-chodników,  

-wodno-ściekówych, 

-pożarnictwa, 

-ochrony środowiska,  

-inwestycji, 

-oświaty, 

-drogowych. 

Następnie Pan Wójt przedstawił realizacje  ww. zadań po czym zakończył swoją 

wypowiedz. 

Pan Przewodniczący udziela głosu Sekretarzowi. 

Pan Sekretarz zauważył, że taki rok jak był  2010 to tylko sobie życzyć, powstało 

boisko „Orlik” w Jarosławcu, odwodniono w wielu miejscowościach łąki, 

modernizacja ujęcia wody w Sitnie, remont Gminnego Ośrodka Kultury, powstały 

drogi i asfalty, o których Wójt mówił wcześniej, Szkoła w Kornelówce rozprowadziła 

dla naszej Gminy 50 ton żywności najbiedniejszym. 

Pan Sekretarz nadmienił, że dzięki wsparciu Radnych udało się przekształcić kolejne 

dwie szkoły na stowarzyszeniowe, a nie zlikwidować tak jak to się dzieje w 

sąsiednich gminach i poinformował, że wdrażamy program oszczędnościowy bo dwa 

kolejne lata będą najgorszymi ze względu na fakt, iż trzeba będzie wszystkie 

dotychczas rozpoczęte inwestycje spłacić. 

Ponadto Pan Sekretarz poinformował, iż mamy zamrożone ponad 900tyś. zł.  

w Urzędzie Marszałkowskim w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

na ujęcie wody w Sitnie i Gminny Ośrodek Kultury. 

Pan Sekretarz stwierdził, że dyskutujemy czy budżet zadaniowy został wykonany, 

kiedy takie kluczowe inwestycje zostały zrealizowane, według niego budżet 

zadaniowy został wykonany ponad to co było planowane, wiele z nich nie było 

wogóle planowane takie jak odkrzaczanie itp. 
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Na tym Pan Sekretarz zakończył wypowiedz. 

Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf dodał, że Rada jest od tego, aby uchwalała    

pewne rzeczy, rozliczała i wymagała. 

Ponadto stwierdził, że Rada nie udzieli absolutorium za bezczynność, za 

niewykonanie budżetu, bo Rada jest niestety od tego, natomiast Pan Wójt i Sekretarz 

od czego innego. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż Rada ma swoje zadania, natomiast Wójt i Sekretarz 

swoje zadania, dlatego też Radni są od tego, aby zadawać pytania, wysłuchać co 

zostało zrealizowane, gdzie są trudności, współpracować ze sobą i wspólnie działać 

dla dobra naszych mieszkańców. 

Następnie Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania przed głosowaniem 

nad Uchwałą w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2010 rok. 

W związku z tym, że nikt nie zadawał już pytań Przewodniczący poddał pod 

głosowanie ww. Uchwałę. 

Uchwał ta została podjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw i 3 

głosach wstrzymujących. 

 

2) Uchwała Nr IX/51/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno za 2010 rok. 

Uchwałę odczytał Pan Zygmunt Niedźwiedź. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zadać jeszcze jakieś pytania. 

W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

Uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi za rok 2010. 

Uchwał ta została podjęta w głosowaniu jawnym przy 11 głosach za, 0 przeciw i 4 

głosach wstrzymujących. 

3) Uchwała Nr IX/52/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie 

zmiany w budżecie Gminy na 2011 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Gminy Jolanta Hryciuk. 

Pani Skarbnik poinformowała, że o środkach zwiększonych w dziale „Pomoc 

społeczna” w kwocie 134 835.33 zł na cele projektu pn.: „Im więcej tym lepiej” 

opowie Pani Kierownik GOPS Barbara Tor. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Tor o przedstawienie ww. projektu. 

Pani Tor wyjaśniła, że projekt jest realizowany z programu operacyjnego Kapitał 

Ludzki, który realizowany jest już od roku 2008 umowa jest podpisana na 5lat i co 

roku wpływają środki z tego tytułu. 

Pan Przewodniczący podziękował Pani Tor za wypowiedz. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4) Uchwała Nr IX/53/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie 

określenia trybu konsultacji dotyczącej utworzenia sołectwa „ Jarosławiec 

Dolny”. 
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Pan Przewodniczący poinformował, że Rada Gminy nie ma prawa odmówić 

konsultacji mieszkańcom w sprawie utworzenia sołectwa „Jarosławiec Dolny”, 

natomiast po konsultacjach ma prawo zatwierdzić bądź odrzucić utworzenie 

kolejnego sołectwa, nadmienił także, że poprzednia Uchwała, w tej sprawie była 

niezgodna z prawem dlatego też wracamy ponownie do tego tematu. 

Następnie Przewodniczący zaproponował, dyskusję na ten temat. 

Pan Sekretarz  poinformował również, że trzeba będzie przeprowadzić konsultacje 

także z organizacjami  pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2011 w związku  

z podjęto w lutym br. Uchwałą w tym zakresie. 

W nawiązaniu do wypowiedzi Sekretarza Pan Przewodniczący zapytał dlaczego Rada 

ma podejmować tą Uchwałę skoro z góry wiadomo jaka ta Uchwał ma być. 

Nadmienił również, że Rada nie może odrzucić tej Uchwały i jest to zastanawiające 

po co jest taka Uchwała skoro Rada i tak musi być za. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Rada nie może być przeciwko demokracji. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania odnośnie konsultacji 

dot. utworzenia sołectwa „Jarosławiec Dolny”. 

Pan Marek Szajnoga zapytał, kto wogóle występuje, o te konsultacje bo do tej pory 

nie wiadomo kto, czy to jest całe osiedle w Jarosławcu, czy część osiedla czy tylko 3 

osoby. 

Następnie Pan Marek Szajnoga zapytał, kto z kim i co ma konsultować. 

Pan Przewodniczący Rady Osiedla Jarosławiec Andrzeja Kitka zauważył, że jest już 

któryś raz na sesji Rady Gminy i ma wrażenie, że nie jest na sesji Rady tylko na 

jakimś zebraniu partyjnym, „bo tu się myśli przede wszystkim partyjnie, a nie 

gospodarczo i nie ekonomicznie tu przeważa polityka, a nie potrzeby mieszkańców”. 

Następnie Pan Kitka odpowiadając na zadane wcześniej pytania wyjaśnił, że 

pierwsze pismo było w 2007 roku, na które Rada Gminy głosowała. 

Ponadto Pan Kitka wyjaśnił, że Pan Marek Szajnoga chyba wtedy był Radnym  

i głosował przeciwko podjęcu tej Uchwały wiec powinien wiedzieć o co chodzi. 

Pan Marek Szajnoga powiedział, że wie o co chodzi tylko się pyta konkretnie kto za 

tym stoi żeby powstało sołectwo „czy Pan, czy kilka osób, czy całe osiedle. 

Pan Kitka wyjaśnił, że w 2007 roku jeszcze nie wiedział że coś takiego istnieje, gdy 

wpłynęło pismo z Rady Osiedla Jarosławiec. Nadmienił również, że było robione to 

w imieniu mieszkańców, którzy wtedy mieszkali na osiedlu w Jarosławcu, 

uzgadniane i zbierane były podpisy. Poinformował także, że jest dołączona lista  

z podpisami mieszkańców byłego Zakładu Rolnego, mieszkańców osiedla  

i Jarosławca Reformy, którzy opowiadali się za stworzeniem tego sołectwa. 

Pan Kitka powiedział,  że jest od kilku miesięcy Przewodniczącym Osiedla 

Jarosławiec w związku z tym, w jego obowiązku jest zażądać odpowiedzi w tej 

sprawie. 

Pan Marek Szajnoga wyjaśnił, że wtedy takie pismo było tylko i wyłącznie  

o utworzeniu sołectwa na osiedlu w Jarosławcu i z jakiś względów być może 

prawnych nie było możliwe utworzenie wtedy sołectwa.  

Ponadto Pan Szajnoga zauważył, że nie było żadnej mowy o Jarosławcu Reformie, 

natomiast w późniejszym czasie z niewiadomych względów doszedł jeszcze 
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Jarosławiec Reforma i Jarosławiec Stara Wieś, a teraz chcą utworzyć sołectwo. 

Pan Marek Szajnoga zaproponował, żeby przeprowadzić konsultacje tylko tam gdzie 

ludzie wyrażają chęć utworzenia sołectwa miedzy innymi osiedle, Jarosławiec 

Reforma, były Zakład Rolny i Jarosławiec Stara Wieś, a nie w całym sołectwie 

Jarosławiec. 

Pan Janusz Brzozowski mieszkaniec Jarosławca powiedział, że trzeba było zrobić 

żeby Rada Osiedla miała takie same prawa jak sołectwo i nie podlegała pod sołtysa. 

Pan Brzozowski zauważył, że osiedle ma inne potrzeby niż mieszkańcy którzy 

posiadają gospodarstwa i błędem będzie włączanie Jarosławca Reformy i Jarosławca 

Stara Wieś, gdyż będą oni tylko na doczepkę. 

Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf poinformował, że dyskusja jest inna, a Rada 

otrzymał dokumenty inne dokładne odnośnie, które miejscowości: Reforma, Osiedle 

Jarosławiec Stara Wieś, dlatego też musimy opierać się na tym co otrzymaliśmy. 

Pan Kitka zgodził się ze zdaniem Pana Brzozowskiego i wyjaśnił, że Osiedle 

Jarosławiec i Zakład Rolny to jest coś nie pasującego do pozostałej struktury Gminy.  

Następnie poinformował, że nie ma nic przeciwko temu, aby konsultacje dotyczyły 

tylko Osiedla i Zakładu Rolnego i że oni są wstanie zmienić wniosek. 

Pan Sekretarz podsumowując wyjaśnił, iż w obecnej wersji gdyby powstało sołectwo 

to dysponuje ono Funduszem sołeckim, natomiast w przypadku powstania sołectwa  

z Osiedla i Zakładu Rolnego spowoduje brak Funduszu sołeckiego. Spowodowane 

jest to tym iż, Fundusz sołecki nalicza się od gruntów rolnych. 

Pan Sekretarz powiedział, że jeżeli chodzi tylko o Fundusz sołecki to trzeba się 

zastanowić nad tym, czy nie wystąpić z nowym wnioskiem gdzie będzie tylko ujęte 

Osiedle i Zakład Rolny, co nie powodowało by uszczuplenia Funduszu Sołeckiego. 

Ponadto nadmienił, że to by było typowe sołectwo nie związane z rolnictwem. 

Pan Marek Szajnoga poinformował, że taka wersja była w 2007 roku tylko wtedy 

chyba nie było możliwości prawnej. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w takiej sytuacji jeśli sprawa ma dotyczyć tylko Osiedla  

w Jarosławcu i Zakładu Rolnego to należy wprowadzić zmiany we wniosku. 

Pan Sekretarz poprosił, Pan Kitkę o wprowadzenie zmian we wniosku o utworzenie 

sołectwa Jarosławiec Dolny, które będzie obejmowało tylko Osiedle i Zakład Rolny. 

Pan Marek Biłant zauważył, że to nic nie zmieni bo konsultacje i tak będą musiały 

być. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że konsultacje będą miały miejsce, jednak inaczej będą do 

tego podchodzić mieszkańcy Jarosławca nie wyrażając sprzeciwu wiedząc, że 

dotyczy to tylko Osiedla i Zakładu Rolnego. 

Pan Biłant zaproponował ograniczenie konsultacji tylko do Osiedla Jarosławca  

i Zakładu Rolnego. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że nie da się tak ograniczyć ponieważ to jest duże sołectwo  

i z niego chce się wydzielić fragment, w związku z tym w konsultacjach musi 

uczestniczyć całe sołectwo Jarosławiec. 

W nawiązaniu do dyskusji Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby  

w dokumentach dotyczących utworzenia sołectwa Jarosławiec Dolny dopisać 

informację, iż utworzone sołectwo będzie obejmowało Osiedle i Zakładu Rolny. 

Nadmienił również, iż pozostałe tamte miejscowości nie będą oddzielane od sołectwa 
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Jarosławiec. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał, Przewodniczącego Rady Osiedla 

Jarosławiec czy zgadza się z tą propozycją. 

Pan Kitka powiedział, iż zgadza się z propozycją Przewodniczącego Rady Gminy. 

Pan Piotr Palikot zapytał, jaka będzie różnica miedzy nazwą Rada Osiedla,  

a sołectwo. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Rada osiedla jest w ramach sołectwa i pan sołtys jest 

główno zarządzającym, natomiast w przypadku sołectwa po prostu będzie odrębne 

sołectwo. 

Pan Przewodniczący w związku z zakończeniem dyskusji nad konsultacjami  

w sprawie utworzenia sołectwa „Jarosławiec Dolny” zaproponował przejść do 

głosowania nad ww. Uchwałą. 

Pan Andrzej Borowiec zapytał, czy coś zmieniamy w tej Uchwale. 

W związku z tym ustalono, iż ostateczna postać Uchwały to: 

Uchwała Nr IX/53/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie 

określenia trybu konsultacji dotyczącej utworzenia sołectwa „ Jarosławiec 

Dolny” (obejmujących Osiedle i Zakład Rolny). 

 

Uchwał ta została podjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw i 3 

głosach wstrzymujących. 

 

5) Uchwała Nr IX/54/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno w zakresie lokalizacji elektrowni 

wiatrowej na gruntach położonych w miejscowości Janówka, Horyszów Polski  

i Horyszów-Stara Kolonia. 

Pan Wójt wyjaśnił, sprawę elektrowni wiatrowych. 

Pan Wójt poinformował, iż wstępna propozycja była w kierunku firmy NORDEX 

jednak w chwili obecnej jest to jednak firma E-on, między innymi dlatego że dużo 

większe poczyniła już kroki w przygotowaniach do realizacji elektrowni wiatrowej. 

Pan Wójt zakończył wypowiedz Po zaprezentowaniu obecnych dokonań przez firmę 

E-on. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze potrzebuje jakiś informacji 

na ten temat. 

Pan Andrzej Borowiec zapytał, czy Gmina dysponuje jakimiś wzorami umów. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, iż  Gmina posiada wzory umów z obu firm, stwierdzając, iż 

oba te wzory są bardzo podobne. 

Ponadto poinformował, iż firma E-on jest bardzo dużą firmą z doświadczeniem i ma 

zamiar stawiać też wiatraki w Cześnikach, a w związku z tym należałoby zmienić 

Uchwałę dodając jeszcze do niej Cześniki-Kolonia. 

Pan Przewodniczący powiedział, że jeśli istnieje możliwość w przerwie poprawienia 

załącznika graficznego w ww. Uchwale to zostanie ona podjęta po przerwie. 

Pan Przewodniczący odczytał pismo Stowarzyszenia na rzecz rozwoju Jarosławca 

dotyczące dofinansowania „Festynu Rodzinnego” w Jarosławcu. 

Następnie Pan Brzozowski przedstawił szerzej informacje dot. dofinansowania. 
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Pan Wójt zapewnił, że pieniądze znajdą się na dofinansowanie festynu. 

Pani Przewodnicząca Rady Rodziców w Sitnie zadała pytanie, czy była by 

możliwość dofinansowani dnia dziecka. 

Pan Sekretarz poinformował, że należy złożyć wniosek. 

 Pan Przewodniczący zarządza głosowanie nad wnioskiem Stowarzyszenia na rzecz 

rozwoju Jarosławca w sprawie dofinansowania festynu. 

Panowie Radni opowiedzieli się za dofinansowaniem festynu w Jarosławcu 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Pani Heleny Mazur w sprawie 

dofinansowania wykończenia pokoju i łazienki. 

Pan Jerzy Mazurek wyjaśnił, szerzej sytuacje Pani Mazur.  

Pani Barbara Tor Kierownik GOPS poinformowała, że jeżeli będzie możliwość 

pomocy to ta rodzina na pewno ją otrzyma. 

Pan Jerzy Mazurek wyjaśnił, że z PEFRON-u ta rodzina na pewno nie otrzyma 

żadnego wsparcia. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Rady Rodziców Szkoły 

Podstawowej w Sitnie w sprawie dofinansowania  „Dnia dziecka”. 

 

Po długiej dyskusji na tematy różne Pan Przewodniczący powrócił do Uchwały która 

uległa zmianie i obecnie ma brzmienie: 

Uchwała Nr IX/54/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno w zakresie lokalizacji 

elektrowni wiatrowej na gruntach położonych w miejscowości Janówka, 

Horyszów Polski i Horyszów-Stara Kolonia i Cześniki-Kolonia. 

 

Pan Niedźwiedź odczytał Uchwałe. 

Uchwał ta została podjęta w głosowaniu jawnym, w głosowaniu brało udział 13 

Radnych  za było 8 , 0 przeciw i 5 głosów wstrzymujących. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Podatków i dochodów. 

2. Elektrowni wiatrowych. 

3. Kolektory słoneczne(solary). 

4. Dożynek Gminnych. 

5. Informacja nt. Igrzysk sportowych w Zwierzyńcu 2-3lipca. 

6. Informacja nt. zawodów Pożarniczych. 

7. 25 lecie chóru „Wiaruś”. 

8. Odwierty gazu łupkowego. 

9. Realizacja zadań drogowych. 

10. Sprawy sołeckie. 
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11. Utylizacja azbestu. 

12. Informacja w zakresie mienia.  

13. Spraw dot. projektów inwestycyjnych. 

14. Spraw oświatowe. 

15. Spraw prac bieżących. 

16. Spraw chodnikowych. 

17. Spraw przystanków. 

18. Informacja dot. spraw alkoholowych. 

19. Spraw fundusz dla Izby Wytrzeźwień w Zamościu. 

20. Informacja dot. pomieszczenia po  byłym posterunku Policji. 

21. Spraw melioracyjnych 

22. Sprawa budowy biblioteki 

 

Pan Sekretarz  poinformował, że firma  zbierająca elektrośmieci złożyła ofertę do 

Gminy na ich zbiórkę informując że jest to firma sprawdzona. 

Ponadto Pan Sekretarz poinformował, iż była firma z ofertą wybudowania biogazowi 

na terenie Gminy Sitno, a także firma poszukująca 2 ha na postawienie solarów 

słonecznych. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy udziela głosu Radnemu powiatu zamojskiego 

Krzysztofowi Gałaszkiewiczowi.  

Pan Gałaszkiewicz przedstawił, informacje na temat stanu dróg powiatowych i ich 

remontów. 

Poinformował również, iż dofinansowanie jakie jest przewidziane na remont dróg  

jest 1/3, a kostki brukowej otrzyma 500 m
2
. 

Ponadto nadmienił, iż będzie wnioskował zwiększenie środków na drogi. 

Pan Sekretarz zaproponował, aby zamiast robić przełomy to lepiej położyć mniej 

asfaltu na drogach zagrożonych. 

Pan Przewodniczący podsumował dyskusję nad drogami, zauważając że nic się na 

chwilę obecną nie poprawi. 

 

  

Ad. 8 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Ad. 9 

Sprawy różne 

 

 

Pan Kitka poprosił, o postawienie dodatkowych dwóch latarni na Osiedlu. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, iż postara się aby były one zainstalowane najdalej do wiosny. 

Pan Borowiec, zapytał kto się zajmuje porządkowaniem śmieci, gdyż przybywa ich 

na odcinku Janówka-Rozdoły. 

Ponadto poprosił o postawienie może jakiś tabliczek  w lesie i przy drodze które by 

odstraszały. 

Pan Palikot zadał pytanie do kogo należy parking w Karpiu, ponieważ jeżdżą tam 
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wieczorami motorami i jest strasznie głośno w okolicy co ludziom przeszkadza. 

Pan Sekretarz wyjaśnił , iż Parking należy do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad. 

Pan Borowiec zapytał, czy Gmina może wystosować jakieś pismo do koła 

łowieckiego dot. szkód łowieckich, gdyż jak pójdzie się do koła łowickiego  

z wnioskiem to Pan Chilewicz udaje że nic nie wie. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że zostało zrobione wszystko co możliwe i należy w tej 

chwili tylko składać wnioski. 

Pan Michałek poprosił o zasypanie dziur w miejscu gdzie zawraca autobus szkolny. 

Pan Borowiec zapytał kiedy będzie modernizacja szkoły w Stanisławce. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że 2 czerwca odbędzie się przetarg na Stanisławkę.   

 

 

Ad. 10 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

        Protokół Nr VII/2011 i protokół Nr VIII/2011 wyłożony był do wglądu 

bezpośrednio w trakcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tymi 

Protokołami i czy są do nich uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokoły w głosowaniu jawnym przy 

11 głosach za, 0 – przeciw i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad. 11 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Pan Wójt na koniec jeszcze raz podsumował realizacje budżetu i podziękował 

wszystkim którzy przyczyni się do realizacji budżetu. 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 


